
Fjand Vandværk 

REFERAT 

Generalforsamling den 29. april 2023 i Fjand Gårdbutik 

Formanden bød velkommen til generalforsamlingen, hvor der i år var 19 deltagere. Herefter gik 

man over til dagsorden. 

Valg af dirigent 

Christen Ross, Hagevej 78 blev valgt. 

Ordet blev overgivet til dirigenten, som kunne konstatere, at generalforsamlingen var rettidigt 

indkaldt, hvorefter man overgik til resten af dagsordenen. 

Bestyrelsens beretning 

Formanden henviste til den trykte beretning, som er offentliggjort på vandværkets hjemmeside 

som en del af indkaldelsen (der henvises hertil). Den trykte beretning blev uddybet på udvalgte 

områder. Beretningen kunne igen fortælle om et år med god driftssikkerhed, hvor der på trods af 

en større graveaktivitet i forsyningsområdet kun har været ganske få tilfælde af manglende 

levering. 

Det afregnede vandforbrug har været mindre end i 2021, dog ikke mindre end almindelige årlige 

udsving. Desværre har der været et større vandspild end tidligere, et forhold som der arbejdes 

ihærdig på at lokalisere og udbedre. Metoden er den at vi lukker forskellige sektioner ned i 

perioden 02.00-03.00 og herefter aflæser vandforbruget i denne periode på vandværkets 

styringstavle. Vandudpumpningen i den periode anses for at være stort set identisk med 

vandspildet pr. time.  

Vi har på nuværende tidspunkt lokaliseret vandspildet til primært at ske i Bjerghuse. 

Fjand Vandværk leverer fortsat vand af høj kvalitet. Det er en tilstand, sammen med 

driftssikkerhed, som har bestyrelsens allerhøjeste prioritet at fastholde. Der er pt. stor politisk og 

mediemæssig fokus på PFAS-forurening. Heldigvis har der i vores vandprøver ikke været spor af 

stoffer, som henhører i kategorien PFAS. Der blev forespurgt fra forsamlingen om vandet fra Fjand 

Vandværk løbende bliver testet for PFAS-stoffer, hvilket formanden kunne svare bekræftende på.  

På sidste års generalforsamling blev der redegjort for planerne om renovering af vandværkets 

tanke. Der har i 2022 været arbejdet videre med planerne, og projektet er blevet tilrettet, både 

vedrørende indhold og økonomi. 

Hovedpunktet i projektet er en egentlige renovering af rentvandstanken og en nedlæggelse af 

råvandstanken, således af vandet føres ind i huset direkte fra boringen. Projektet forventes efter 

de forskellige tilretninger at ville beløbe sig til en investering på ca. kr. 700.000. 



Projektet er påbegyndt i april 2023 og forventes færdiggjort i løbet af en måned. Mens projektet 

er i gang, forsynes forbrugerne med vand fra Sdr. Nissum. 

Formanden sluttede beretningen med en tak til bestyrelsen for godt samarbejde i det forløbne år, 

og en tak til de nærmeste samarbejdspartnere Vittrup VVS, Kemic Vandrens og DME. 

Bestyrelsens beretning blev herefter godkendt. 

Forelæggelse af revideret regnskab 

Kassereren gennemgik regnskabet og uddybede på udvalgte områder. 

Generalforsamlingen godkendte det fremlagte regnskab for 2022. 

Forelæggelse af budget og takster for det kommende år 

Budgettet blev gennemgået og uddybet på udvalgte områder. Tilslutningsafgiften forhøjes fra kr. 

15.000 til kr. 20.000 

Generalforsamlingen godkendte det fremlagte budget og takster for 2024. 

Valg af medlemmer og suppleant til bestyrelsen 

Til bestyrelsen valgtes: 

- Carsten Slot og John Sylvester Holm 

Som suppleant valgtes: 

- Bo Bak Quistgaard 

Valg af revisionsfirma 

Revisionsfirmaet Krøyer-Pedersen valgtes. 

Indkomne forslag 

Der var ikke indkommet forslag. 

Eventuelt 

Der var ingen emner under eventuelt. 

Formanden sluttede med at takke dirigenten for veludført hverv og myndig ledelse af 

generalforsamlingen. Herefter var der det sædvanlige traktement og hyggeligt samvær. 

 

 Kaj Kirkegaard Jørgen Andersen Carsten Slot 

  John Sylvester Holm John Kamp 

 



   Christen Ross 

          Dirigent 

 

Bestyrelsen har efter generalforsamlingen konstitueret sig således: 

Kaj Kirkegaard – formand 

Jørgen Andersen – næstformand 

Carsten Slot – kasserer 

John Sylvester Holm 

John Kamp 


